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Referat af møde i Ældrerådet den 27. maj 2024 

 

Deltagere: 

 Anne Klein 

 Erik Strand 

 Frank Binderup 

 Flemming Friis Larsen 

 Hanne Trebbien 

 Hans Henrik Olsen 

 Hermand Pedersen 

 Mariann Mahder 

 Marianne Lund 

 Marie Jørgensen 

 Vivi Skriver 

 

Afbud: 

 Erik Thomsen 

 Eva Hansen 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Beslutning: Godkendt 

 

2. Meddelelser fra formanden 

Mødet med SOU den 6. maj blev aflyst, fordi politikerne ikke ville oplyse om de 

igangværende budgetdrøftelser. Næste møde den 12. september bliver på 1 time.  

 

Fra Forvaltningen: Sundheds- og Omsorgschef Betina Arendt orienterede om, at der den 

1. juni etableres ny struktur på hjemmeplejen med 3 distrikter, og at der er ansat to nye 

distriktsledere. Den nye struktur spiller også sammen med de nye mini teams, og der er 

igangsat medarbejder- og lederinvolvering herom. 

Lederen på Kastnajehaven har fået nyt job. Der planlægges efter, at en ny leder er på 

plads den 1. juli eller 1. august. Stor tilfredshed med Gerikom. 

 

Fra andre: Intet til dette punkt. 

 

3. Sager til behandling 

3.1 Møde med Borgmester Tomas Breddam den 29. april 

Beslutning: Enighed om, at der var en god dialog med borgmesteren på mødet. 
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3.2 Danske Ældreråd Repræsentantskabsmøde den 6. maj  

Beslutning: Marianne Lund, Fleming Friis Larsen og Erik Strand deltog. 

Marianne orienterede om mødet og de trufne beslutninger, herunder at navnet Danske 

Ældreråd fastholdes, og hun videregiver bemærkninger om bl.a. dirigenten på det 

kommende bestyrelsesmøde. Fleming oplyste supplerende, at sekretariatet flytter til 

lejemål hos HK i Kbh.  

     

3.3 Danske Ældreråd Konference den 7. maj       

Beslutning: Marianne Lund oplyste, at det var en meget spændende konference med 

interessant indlæg af bl.a. Sidsel Vinge, medlem af Sundhedsstrukturkommissionen. 

     

3.4 Møde om Gerikom på Køge Universitetshospital den 13. maj. 

Beslutning: Marie Jørgensen orienterede om projektet, som betyder, at 

en speciallæge i geriatri fra SUH er tilknyttet de Kommunale Midlertidige Døgnpladser 

(KMD). Speciallægen kommer én dag om ugen og udfører en ambulant geriatrisk 

vurdering af 4-6 udvalgte borgere sammen med kommunens personale. Pårørende 

inddrages, og fælles aftaler og planer dokumenteres mellem sygehus, kommune og 

praktiserende læge. Borgeren/patienten får oprettet et ambulant forløb i geriatrisk 

ambulatorium. Undervisning af personalet og faglig sparring under tværfaglige 

konferencer på KMD indgår. På hverdage i tidsrummet kl. 8-15 kan det kommunale 

sundhedspersonale ringe til speciallægen og drøfte akutte problemstillinger. Ole 

Hamberg, cheflæge, medicinsk afdeling på SUH er tovholder for projektet. 

Enighed om at det er et meget spændende tiltag med stor værdi. Ældrerådet bakker op 

om projektet og finder at det bør fortsætte.  

  

3.5 Drøftelser med Direktør Martin Holdgaard 

Beslutning: Martin Holgaard holdt et oplæg om den fysiske planlægnings generelt, 

boligpolitikken i Roskilde samt senioregnede boliger og herefter var der dialog og 

spørgsmål. 

 

3.6 Budget 2025 

Beslutning: Mette Olander og økonomichef Mikael Laursen inviteres til mødet med 

Ældrerådet den 19. august 2024 vedr. budget 2025.  

 

Ældrerådet udarbejder høringssvar vedr. budget 2025 til Sundheds- og Omsorgsudvalget, 

herunder bemærkninger om anlægsmidler til sansehaver, døgnbelysning m.v. i forhold 

til de oprindelige planer på de tre plejecentre som alene retter sig mod borgere med 

demens. Endvidere bemærkninger om behovet for at afsætte forebyggelsesmidler på en 

lang række områder. 

Der leveres høringssvar til TMU om snerydning og Hans Henrik laver høringssvar vedr. 

Flextur. 

 

3.7 Årsplan for 2024 

Beslutning: Social- og Beskæftigelse gruppen drøfter spørgsmålet om besøg af formanden 

for Beskæftigelses- og Socialudvalget. 
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3.8 Nyt fra grupperne 

Sundheds- og Omsorgsgruppen 

Beskæftigelses- og Socialgruppen 

Plan- og teknikgruppen 

Klima- og Miljøgruppen 

Kultur- og Idrætsgruppen 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

   

3.9 Konkrete erfaringer og oplevelser fra dagligdagen fra rådets medlemmer 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

 

 

3.10 Gensidig orientering fra ældrerådsmedlemmer, der er kontaktpersoner i Bruger- 

og Pårørenderådet 

Beslutning: Intet til dette punkt. 

 

 

3.11 60PLUS 

Beslutning: Intet til dette punkt 

 

4. Høringssvar. ”Det aktive liv”; Kultur og Idrætspolitik er 
sendt i høring. 

Beslutning: Høringsfristen er den 16. juni. Udkast til høringssvar bearbejdes i FU og 

rundsendes til rådets medlemmer. 

Der laves høringssvar om kriterier for tildeling af frivilligmidler. Samt om de store 

udfordringer som kommunen får ved gennemførelsen af ældrereformen. (pkt. 64 og 69). 

Høringssvar til PTU – punkt. 102 – tages op på mødet i Ældrerådet den 19. august.

    

   

5. Samskabt Tilsyn. Der er rapporter for Hyrdehøj, 
Kristiansminde, Trekroner 

Beslutning: To sundhedskonsulenter fra forvaltningen deltager vedr. samskabt tilsyn på 

mødet den 19. august 2024. 

    

6. Sager til orientering: 

6.1 Nyt fra Danske Ældreråd 

Beslutning: Intet til dette punkt    
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7. Eventuelt 

Beslutning: Marie har på vegne af Ældrerådet givet Kirsten Feld 3 flasker rødvin i 

anledning af hendes 90 års fødselsdag. 

 

Det næste ordinære møde i Ældrerådet holdes den 19. august 2024. 


